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وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با تاکید بر اینکه 
برنامه محوری وزارت ارتباطــات در دوره جدید 
تکمیل شــبکه ملی اطلاعات است، گفت: برای 
تحقق این برنامه نقش اپراتورها برجسته است 
و اگر اپراتورها پای کار نیایند این برنامه، محقق 

نخواهد شد. 
»عیسی زارع پور«  وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، در دیدار 
جداگانه با اعضای هیات مدیره همراه اول و ایرانسل، افزود: به 
اعتقاد من خیلی از مشکلات در فضای همدلی و همراهی چه 

در سطح وزارتخانه و چه در سطح دولت قابل حل است.
زارع پور افزود: وفاقی در سطح ملی شکل گرفته است تا این 
صنعت رشد کند و با این وفاق و همدلی می توان امیدوار بود که 

بسیاری از مشکلات پیش روی اپراتورها برطرف شود.
وزیــر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات در ادامه با اشــاره به 
درخواســت هایی که برای بازنگری در تعرفه ها متناســب با 
نرخ تورم مطرح اســت، گفت: اطمینــان می دهیم که همه 
ظرفیت های لازم برای حل مشــکلات اپراتورها را پای کار 
بیاوریم، اما پشــتیبانی و حمایت وزارت ارتباطات از اپراتورها 
یک بخش از کار است و راه حل بخشی از مشکلات در درون 

خود اپراتورهاست و ضروری است که اپراتورها در ساختارهای 
بهره وری، سرمایه گذاری و سیاست های کلان خود بازنگری 

کنند.
زارع پــور وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات به منظور حل 
مشــکلات پیش روی اپراتورها دستور داد تا کارگروهی ویژه 
برای بررســی موانــع و ارائه راهکارهای لازم برای توســعه 

زیرساخت های اپراتورها تشکیل شود.
وزیر ارتباطات تصریح کرد: عدم افزایش تعرفه ها در سالیان 
گذشته باعث ایجاد مشکلات زیادی برای اپراتورها شده است 
اما نه می شود و نه می توانیم یک باره در تعرفه ها بازنگری کنیم 
بلکه اگر ضرورت پیدا کرد می بایست پیوست اقناعی و رسانه ای 

مناسب تهیه شود تا مردم با این موضوع همراهی کنند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در بخشی دیگر از سخنان 
خود به جایگاه راهبردی فناوری اطلاعات در دولت سیزدهم 
اشاره کرد و گفت خوشبختانه دولت و شخص رئیس جمهوری، 
عنایــت ویژه ای به ارتباطات و فناوری اطلاعات دارند و یکی 
از بندهای »میثاق نامه دولت سیزدهم« که در ابتدای تشکیل 
دولت به امضای وزرا رســید، توســعه فنــاوری اطلاعات و 
به کارگیری آن در حوزه کاری وزارتخانه ها اســت. روح حاکم 

بر سند فسادستیزی هم که دولت قرائت شد استفاده از فناوری 
اطلاعات است.

وی با اشــاره به تجربه موفق ایرانسل در جذب سرمایه گذار 
خارجی گفت: از این تجربه می توانیم در بخش های دیگر هم 

استفاده و با همکاری اپراتورها زمینه ورود سرمایه گذار خارجی را 
فراهم کنیم. زارع پور در ادامه در پاسخ به طرح برخی گلایه ها 
 BTS نســبت به نحوه برخورد شــهرداری ها با سایت های
اپراتورها دستور داد تا گزارشی از تخریب  سایت های مخابراتی 

اپراتورها تهیه تا این مسئله از راه های مقتضی پیگیری شود.
وزیر ارتباطات در انتها با اشاره به شروع سال تحصیلی و نقش 
اپراتورها، به ویژه همراه اول، در آموزش مجازی دانش آموزان 
گفت: در حال حاضر پلتفرم »شاد« به عنوان بخشی از آموزش 
الکترونیک رسمی در کشور پذیرفته شده است و در این حوزه 

زحمات زیادی توسط همراه اول کشیده شده است.
وی افزود: با توجه به شروع مدارس، اپراتورها می بایست برای 
پایداری و افزایش ظرفیت شبکه ارتباطی کشور و نیز برطرف 
کردن مشکلات و توســعه قابلیت های سامانه های آموزش 
الکترونیک به ســرعت اقدام کنند تا در ابتدای سال تحصیلی 
مردم و به ویژه اولیای دانش آموزان احساس اطمینان و آرامش 

داشته باشند.
در ابتدای این دو نشســت مجزا، مدیران عامل اپراتورهای 
همراه، معاونین و اعضای هیئت مدیره آنان به بیان نقطه نظرات 

خود پرداختند.

وزیرارتباطات:

تکمیلشبکهملیاطلاعات،برنامهمحوریوزارتارتباطاتدردورهجدیداست
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شرکت مخابرات ایران:

 قطعی شبکه ارتباطی وزارت بهداشت 
در حداقل زمان ممکن برطرف شد

بیدخام با اشاره به مشــکلات نرم افزاری 
و قطع شــبکه ارتباطی وزارت بهداشت در 
تهران گفت: با توجه بــه اهمیت موضوع 
در بخش واکسیناســیون و تلاش کارکنان 
مخابرات در کمترین زمان ممکن این اختلال 

برطرف شد.
محمدرضا بیدخام ضمن اعلام مطلب فوق افزود: هم 
اکنون این مشکل به صورت کامل برطرف شده است 

و با توجه به اهمیت موضوع، رصد و پایش لحظه ای وضعیت شبکه به صورت ویژه در حال 
انجام است تا از تکرار چنین مواردی جلوگیری شده و از ثبات و پایداری وضعیت شبکه اطمینان 

حاصل شود.

رئیس پژوهشگاه ارتباطات اعلام کرد؛
آمادگی مشارکت در بومی سازی ۱۰ محصول 

راهبردی شبکه ملی اطلاعات 
رئیس پژوهشــگاه ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات از آمادگی این پژوهشــگاه برای 
مشارکت ســالانه در تولید و بومی سازی 
۱۰ محصول راهبردی شبکه ملی اطلاعات 

درصورت موافقت وزارت ارتباطات خبر داد.
وحید یزدانیان با اشاره به ارائه پیشنهاد اولیه این موضوع 
به وزارت ارتباطات گفت: پیشنهاد اولیه ارائه شده و باید 
مجدداً مورد بازنگری قرار گرفته و اقتضائات جدید شبکه 

ملی اطلاعات در آن لحاظ و مورد تأیید و استفاده قرار بگیرد.
وی به تجربه مشــارکت این پژوهشگاه در ارائه زیرســاخت مورد نیاز و سرمایه گذاری بر 
محصولاتی چــون ضد بدافزار پادویش و DEDM و CWDM اشــاره کرد و گفت: 
آمادگی داریم زیرســاخت مورد نیاز را در اختیار بخش خصوصی قرار داده و ســرمایه گذاری 
نیز کنیم و متعاقب آن پس از تولید محصول، با بخش خصوصی در ارائه محصول و خدمات 
مشارکت داشته باشیم. یزدانیان با اشاره به ارجاع استقرار مرکز پایش و رصد شبکه ملی اطلاعات 
به این پژوهشگاه افزود: در زمینه تنظیم گری و توسعه شبکه ملی اطلاعات نیز آماده همکاری 

با وزارت ارتباطات هستیم.
رئیس پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکید کرد: مطالعات گسترده ای در خصوص 
شبکه ملی اطلاعات در پژوهشگاه انجام شده که باید در این پروژه مورد استفاده قرار بگیرد و 

برخی هم نیاز به حمایت وزارت ارتباطات و شرکت های تابعه دارد.
وی با بیان اهم فعالیت های پژوهشــگاه در زمینه زیرســاخت های شبکه ملی اطلاعات و 
مشارکت در این زمینه گفت: در سنوات گذشته زیرساخت های آزمایشگاهی مفیدی توسط 
پژوهشگاه ایجاد شده است که از آن جمله می توان به ایجاد ۱۰ آزمایشگاه تأیید نمونه ارتباطات، 
۸ آزمایشگاه تأیید نمونه آی تی، ۴ آزمایشگاه تأیید نمونه امنیت و حضور ۱۰۲ نفر عضو هیأت 

علمی و ۱۵۰ پژوهشگر در این مجموعه اشاره کرد.
یزدانیان با اشاره به مطالعات گسترده پژوهشگاه در حوزه امنیت و حکمرانی شبکه ملی اطلاعات 
اظهار داشت: در حوزه حکمرانی به ویژه در طراحی مدل اقتصادی شبکه ملی اطلاعات مشارکت 
داشتیم. در تدوین مدل کسب و کار و شاخص های ارزیابی شبکه ملی اطلاعات هم مشارکت 
داشتیم و نتایج را در اختیار مرکز ملی فضای مجازی قرار دادیم. همچنین مدل همکاری بخش 

خصوصی – عمومی را در اختیار سیاستگذاران این حوزه قرار داده ایم.

 مایکروسافت ورود بدون پسورد
 را برای کاربرانش ایجاد کرد

مایکروسافت قابلیت ورود به حساب کاربری 
بدون پسورد را برای کاربرانش در سراسر 

جهان ارائه کرد.
مایکروسافت اعلام کرد تمام کاربرانش می توانند بدون 
نیاز به پســورد و با استفاده از روش های دیگر مانند اثر 
انگشت یا اپلیکیشن های احراز هویت، وارد حساب های 
های خود شوند.این اقدام جدید مایکروسافت در حالی 
اجرا می شود که در ماه مارس سال جاری ویژگی مذکور 

برای مشتریان تجاری شرکت ارائه شده بود. به گفته مایکروسافت تقریباً تمام کارمندانش از 
ویژگی ورود به حساب کاربری بدون نیاز به پسورد استفاده می کنند.یکی از مشکلات پسورد آن 
است که فرد ممکن است آن را فراموش کند یا از وی سرقت شود. اما با استفاده از اثر انگشت یا 
اپلیکیشن های احراز هویت، فقط کاربر می تواند وارد حساب خود شود. البته هنوز مشخص نیست 
درصورتیکه اپ احراز هویت هک شود یا موبایل فرد سرقت شود، حساب کاربری فرد تا چه 
اندازه ایمن می ماند.از سوی دیگر ویژگی ورود بدون پسورد روی دستگاه ها و پلتفرم های قدیمی 
تر از جمله کنسول های ایکس باکس ۳۶۰، آفیس ۲۰۱۰ و ویندوز ۸.۱ و قبل از آن کار نمی کند.
به گفته کارشناسان فناوری احتمالاً شرکت های فناوری دیگر در آینده نزدیک از این اقدام 

مایکروسافت پیروی می کنند.

»آفیس 2۰2۱« در تاریخ ۱3 مهر عرضه می شود
شــرکت »مایکروســافت« اعلام کرد که 
»آفیس 2۰2۱« همزمان با عرضه »ویندوز 
۱۱« در تاریخ 5 اکتبر مقارن با ۱3 مهر ماه 
۱4۰۰ در دسترس عموم قرار خواهد گرفت. 
شرکت »مایکروســافت« نســخه مصرفی جدید 
مجموعه برنامه های کاربردی خود موسوم به »آفیس 
Office”۲۰۲۱ را در تاریــخ ۵ اکتبر۲۰۲۱ مصادف با 
۱۳ مهر ۱۴۰۰ عرضه می کند. این همان روزی است 

که این شرکت »ویندوز ۱۱« را در دسترس قرار می دهد. “آفیس ۲۰۲۱« را نیز مانند نسخه 
قبلی آن یعنی »آفیس ۲۰۱9« با یک بار خرید می توان هم در سیســتم عامل ویندوز و هم 
سیستم عامل macOS در اختیار داشت. این امکان برای افرادی است که نمی خواهند اشتراک 
»مایکروسافت ۳۶۵« بپردازند.مایکروسافت وعده داده است که به زودی جزئیات بیشتری را در 
مورد »آفیس ۲۰۲۱« به اشتراک بگذارد، اما تاکنون بر اساس گزارش »تام وارن« از خبرگزاری 
 Office“ می دانیم که این نسخه دارای بسیاری از پیشرفت های مشابه در ”The Verge“
LTSC” است که نرم افزاری است که این شرکت امروز برای مشتریان سازمانی خود که به 

فضای ابری)Cloud( دسترسی ندارند، منتشر کرده است.
در میان همه پیشرفت های جدید، ویژگی های دسترسی و پشتیبانی از حالت تاریک به »آفیس 
۲۰۲۱« اضافه شده است. ما همچنین از اطلاعیه قبلی می دانیم که »مایکروسافت« قصد دارد 
از این نرم افزار به مدت حداقل پنج سال پشتیبانی کند و این نرم افزار با هر دو سیستم عامل 

۳۲ و ۶۴ بیتی کار می کند. شرکت اپل سیاست جدیدی را در ارتباط با تست کووید ۱۹ برای 
کارمندان آمریکایی دورکار و فروشــندگانش اجرا می کند.  این 
شرکت از این پس کارمندان واکسینه نشده را ملزم خواهد کرد 

بیشتر از همکاران واکسینه شده خود تست کووید ۱۹ انجام دهند.
این سیاســت جدیدترین تلاش اپل برای وادار کردن کارمندانش به دریافت 
واکســن کووید ۱9 اســت. برخلاف گوگل، فیس بوک و چند شرکت فناوری 

دیگر اپل هنوز واکسیناســیون را برای کارمندانش اجباری نکرده اســت. با این 
حال از کارمندانش خواسته است به طور داوطلبانه وضعیت واکسینه شدن خود 
را گزارش دهند.بر اساس گزارش انگجت، سیاست جدید اپل عملکرد این شرکت 

 را با دستورالعمل جدید اداره سلامت و ایمنی حرفه ای وزارت کار آمریکا منطبق
 می کند که شرکتهای دارای بیش از ۱۰۰ کارمند را ملزم می کند ایمن سازی را 

اجباری کرده یا تست هفتگی فراهم کنند.

تست کرونا برای کارمندان واکسینه نشده اپل اجباری شد

اخبار کوتاه 

دو ایالت پرجمعیت اســترالیا برای اجرای 
قرنطینه کووید۱۹ از نرم افزار شناســایی 
چهره یک شرکت ناشناخته استفاده می کنند 
که همین امر به جنجال هایی به دنبال داشته 

است.
دو ایالت پر جمعیت استرالیا مشغول آزمایش استفاده از 
نرم افزار شناسایی چهره هستند که به پلیس کمک می کند طی قرنطیه کووید ۱9 حضور افراد در 
خانه را کنترل کنند. این در حالی است که گسترش آزمایش های استفاده از این فناوری به ایجاد 
 )Genvis( جنجال هایی در استرالیا منجر شده است.یک شرکت ناشناخته فناوری به نام جنویس
در وب سایت خود اعلام کرد نرم افزارش در ایالت های نیوساوث ولز و ویکتوریا به طور آزمایشی 
به کار گرفته شده اند. در این دو ایالت حدود ۲۵ میلیون نفر از جمعیت کل استرالیا زندگی می کنند.
طبق اطلاعات موجود در وب سایت جنویس، برنامه های آزمایشی به طور داوطلبانه اجرا می شوند.

این استارت آپ در سال ۲۰۲۰ میلادی فناوری شناسایی چهره خود را با همکاری پلیس ایالت 
استرالیایی غربی توسعه داد تا به اجرای محدودیت های رفت و آمدی مربوط به همه گیری کووید 
۱9 کمک کند.ایالت اســترالیای جنوبی نیز آزمایش یک فناوری شناسایی چهره را ماه گذشته 
آغاز کرد. در پی این امر بسیاری از حامیان حریم خصوصی در سراسر جهان نسبت به گسترش 

نظارت ها هشدار دادند. 

وی چت در واکنش به دستور وزارت صنعت 
و اطلاعات فناوری چین اعــلام کرد اجازه 
می دهــد کاربرانش به لینــک پلتفرم ها و 

سرویس های اینترنتی دیگر دسترسی یابند.
پس از آنکه وزارت صنعت و اطلاعات فناوری چین به 
شرکت تنسنت و رقبایش دستور داد تا فرایند مسدود سازی 
لینک های یکدیگر را متوقف کنند، وی چت اعلام کرد به کاربران اجازه می دهد به لینک پلتفرم های 
دیگر دسترسی یابند.این شرکت فناوری چینی پیش از این لینک ها و سرویس های رقبایش را در 
پلتفرم های خود ممنوع کرده بود. اما دوشنبه هفته گذشته وزارت صنعت و اطلاعات فناوری چین 
به شرکت ها دستور داد تا این اقدام را متوقف کنند. به گفته این رگولاتور چنین اقدامی روی تجربه 
کاربر از سرویس ها تأثیر می گذارد و حقوق مشتری را نقض می کند.اقدام این وزارتخانه بخشی از یک 
تلاش وسیع تر در این کشور برای قانونمندسازی صنعت فناوری است.وی چت در بیانیه ای اعلام کرد 
در چند مرحله تغییراتی ایجاد می کند. این پیام رسان در وهله نخست به کاربران اجازه می دهد با آپدیت 
جدید در چت های خصوصی به لینک ها دسترسی یابند. البته وی چت همچنان از روش های بازاریابی 
تهاجمی جلوگیری می کند.این طرح براساس قوانین و با تأیید مقامات قانونگذاری انجام می شود. دربیانیه 
وی چت آمده است: همزمان وی چت برای اجرای این دستور العمل و بررسی امکانات فنی استفاده از 

سرویس های خود در پلتفرم های دیگر با شرکت های اینترنتی همکاری می کند.

3 فضانورد چینی پس از گذراندن ۹۰ روز 
در ایستگاه فضایی چین به زمین بازگشتند. 
شبکه تلویزیونی چینی CCTV ویدئویی از 
فرود یک کپسول فضایی سرنشین دار در 

صحرای گوبی پخش کرده است. 
سه فضانورد چینی به نام نی هایشنگ، لیو بومینگ و 
تانگ هانگبو پس از گذراندن 9۰ روز در فضا، امروز به زمین بازگشتند. آنها در این مدت در ایستگاه 

فضایی تیانگونگ که هنوز تکمیل نشده زندگی می کردند.
در ژوئن سال جاری میلادی کپسول شنژو ۱۲ کنار ماژول اصلی تیان گانگ )تیان هه( پهلو 

گرفت و ۳ فضانورد را به اقامتگاه فضایی رسانده بود.
تیانگونگ ایستگاه فضایی چین در مدار زمین به حساب می آید اما همچنان در حال تکمیل 
است. در حال حاضر ماژول اصلی آن به نام تیان هه مرکز کنترل تیان گانگ به حساب می آید.

پیش بینی می شود نخستین ایستگاه فضایی چین در مدار زمین تا ۲۰۲۲ تکمیل شود.
در حال حاضر این کشور برای انجام چند مأموریت فضایی )ارسال بار و همچنین فضانوردان( در 

۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ میلادی برنامه ریزی کرده تا این مأموریت را تکمیل کند.
این ۳ فضانورد طی مدت اقامت خود در فضا عملیات  مختلفی انجام دادند. در ۴ جولای برای 

نخستین بار پس از ۱۳ سال، ۲ فضانورد چینی پیاده روی فضایی انجام دادند. 

وی چت از دستور رگولاتور چینی اطاعت کردآمریکا پرداخت باج به شکل رمز ارز را محدود می کند استفاده از فناوری شناسایی چهره در استرالیا جنجالی شدفضانوردان چینی به زمین بازگشتند

طبق گزارشی جدید دولت آمریکا تصمیم 
دارد با وضع قوانینی جدید پرداخت باج به 
شکل رمزارز را برای حملات سایبری محدود 

کند. 
براســاس گزارش جدید نشریه وال استریت ژورنال 
دولت آمریکا قصد دارد با انجام اقداماتی استفاده هکرها 
از ارز مجازی را برای حملات باج افزاری سخت تر کند. در همین راستا یکی از اقدامات در نظر 

گرفته شده از سوی دولت جو بایدن تحریم است.
در این گزارش به نقل از منابع آگاه فاش شــده خزانه داری آمریکا تصمیم دارد تا هفته آینده 
تحریم هایی در این زمینه وضع کند. همچنین دستور العمل جدیدی درباره ریسک های مربوط به 

تسهیل پرداخت باج ها از جمله جریمه و مجازات های دیگر صادر خواهد شد.
قوانین جدید ضد پولشویی و سرمایه گذاری ترورسیم قرار است در سال جاری میلادی ارائه 
شوند. هدف این قوانین محدود کردن استفاده از رمز ارز برای پرداخت باج و فعالیت های غیرقانونی 

دیگر است.
در این اواخر سازمان های دولتی و خصوصی در آمریکا با حمله های باج افزاری گسترده ای روبرو 
بودند. این حملات به ایجاد اختلال در فرایندهای زیربنایی از جمله سوخت رسانی و فاش شدن 

اطلاعات خصوصی منجر شده اند.

اپل در رویداد اخیر خود آیپد مینی جدیدش 
که به تراشه Bionic A۱5 مجهز شده 
اســت را معرفی کرد اما کارشناســان 
 ادعا می کنند که ایــن مدل بی کیفیت 

است.
آیپــد مینی جدید اپل یکی از هیجان انگیزترین 
محصولات این شرکت است که در رویداد آیفون 
۱۳ معرفی شد، اما پس از آن مشخص شد که آیپد 

جدید از ۵G mmWave پشتیبانی نمی کند. همچنین پردازنده جدید Bionic A۱۵ آن در مقایسه با 
نسخه   قبلی ناکارآمدتر است.

پشتیبانی از ۵G در  آیپد مینی یکی از نکات بارز اپل بود، اما با نگاهی به مشخصات فنی، می توان متوجه 
شد که این آیپد به فناوری ۵G مجهز نشده است. اپل در  ابتدای رویداد درباره راه اندازی و سرعت و بارگیری 
دســتگاه ۵G hype  گفت: »دستگاه جدید با سرعت زیاد نرم افزاری را دانلود و آپبود می کند.« براساس 
گزارش ها، دستیابی به سرعت ۵G بستگی به پوشش مخابراتی دارد. به هنمین علت شرکت های مخابراتی 
مانند Verizon و T-Mobile برنامه های بزرگی برای بهبود عملکرد ۵G در ســال ۲۰۲۲ از جمله 

افزایش دسترسی به mmWave سریع دارند.
گفته شده است، معیار های GeekBench MacRumors به عملکرد آیپدمینی کمک می کند تا 
همچون آیفون عمل کند.البته  توسعه دهندگان اپل در حال بررسی این عملکرد هستند تا سرعت آپید از 

آیفون بیشتر شود.
تفاوت قابل تأیید واقعی بین Mini جدید و آیفون مربوط به عملکرد گرافیکی این دستگاه ها است. آیپد 
مینی پنج هسته گرافیکی دارد یعنی یک هسته بیشتر از پردازنده گرافیکی چهار هسته ای iPhone ۱۳ و 
Mini ۱۳ iPhone.  البته تا زمانی که محصولات جدید اپل مورد استفاده کاربران قرار نگیرد؛  راهی برای 
بیان خصوصیات ظاهری آن وجود ندارد. شایان ذکر است، iPad Mini بدون mmWave هنوز هم 

می تواند رضایت کاربران را با قابلیت های بیشتر و بهتری که دارد به خودش جلب کند.

شــرکت اپل به تازگی ساعت هوشمند 
ســری 7 خودش را معرفی کرد که به 
تراشــه تازه ای مجهز شده و نسبت به 

نسل قبلی وزن بیشتری دارد.
شــرکت اپل هفته گذشــته و در جریان رویداد 
رونمایی از آیفون ۱۳، اپل واچ ســری ۷ خودش را 
نیز معرفی کرد، اما جزئیات و مشخصات مربوط به 
این ساعت هوشمند را اعلام نکرد. اکنون اطلاعات 

جدیدی درباره این گجت پوشیدنی فاش شده که برخی از مشخصات آن را مشخص می کند. 
اطلاعات جدید توسط یکی از کاربران توئیتر منتشر شده که در آن اپل واچ ۷ را با مدل های قبلی این گجت 
مقایسه می کند. نکته مهمی که در ایت اطلاعات به چشم می خورد این است که این گجت هوشمند به 
تراشه جدید S۷ مجهر شده است. تراشه این ساعت در مقایشه با اپل واچ SE تا ۲۰ درصد عملکرد سریع 
 تری دارد. با این وجود این ساعت جدید در مقایسه با نسل قبلی از نظر عملکرد تراشه تغییر چندانی نکرده

 است.
در ادامه اطلاعات وزن و حافظه داخلی این ساعت ذکر شده که طبق پیش بینی ها ۳۲ گیگابایت خواهد بود. 
مدل آلومینیومی این ساعت در دو اندازه ۴۱ و ۴۵ میلی متر عرضه می شوند که به ترتیب ۳۲ و ۳۸.۸ گرم وزن 
دارد. نسخه فولاد ضد زنگ این ساعت هم در اندازه مشابه با مدل آلومینیومی به ترتیب ۴۲.۳ و ۵۱.۵ گرم وزن 
دارد و در نهایت مدل تیتانیومی ۳۷ یا ۴۵.۱ گرم وزن خواهد داشت. با این حال نسل جدید ساعت هوشمند 

اپل کمی از اپل واچ ۶ سنگین تر است که این وزن با استفاده از نمایشگر بزرگتر منطقی به نظر می رسد.
گفتنی است که اپل واچ سری ۷ اولین ساعت هوشمند اپل است که گواهی استاندارد IP۶X را دارد و 
 در مقابل نفوذ گرد و غبار مقاوم بوده و کاربران می توانند با اطمینان خاطر بیشتری در ساحل از آن استفاده 
کنند. مقاومت این ساعت در برابر آب تا عمق ۵۰ متری هم هنوز ثابت مانده است. علاوه بر این ساعت 
جدید اپل ۳۲ درصد سریع تر شارژ می شود و با شارژ تنها هشت دقیقه می توان حدود هشت ساعت از آن 

استفاده کرد.

 آپید مینی جدید اپل در مقایسه 
با سری قبلی بی کیفیت تر است

تراشه جدید و وزن متفاوت اپل واچ سری 
7، از ویژگی های این گجت جدید است

آدام موسری، مدیر اینستاگرام پس از این 
که ارزش شبکه های اجتماعی برای جامعه 
را با خودروها مقایسه کرد، با موجی از انتقاد 

روبرو شد. 
موسری در پادکست ریکود مدیا اظهار کرده بود می 
دانیم افراد زیادی در تصادفات رانندگی از بین می روند 
اما در مجموع ارزشــی که خودروها در جهان ایجاد 
کرده اند بیش از ضرر آنها بوده و تصور می کنم شبکه 

اجتماعی هم همین طور است.این اظهارات پس از یک مجموعه گزارشهای  هفته جاری وال استریت ژورنال بر 
مبنای اسناد داخلی فیس بوک مطرح شد. گزارش این نشریه نشان داد تحقیقات فیس بوک حاکی از آن است 
که اپلیکیشن اینستاگرام برای شماری از نوجوانان زیان آور است. طبق یافته های داخلی فیس بوک، ۳۲ درصد 
از دختران نوجوان اظهار کرده اند که اینستاگرام باعث شده آنها درباره بدنشان احساس بدی داشته باشند.در پی 
انتشار این گزارش، قانونگذاران هر دو حزب حاکم آمریکا خواستار پاسخگویی فیس بوک درباره تاثیر سرویسهای 
این شرکت بر سلامت روانی نوجوانان و کودکان  شدند. بعضی از آنها از این شرکت خواستند از برنامه های خود 
برای عرضه اپلیکیشن اینستاگرام ویژه کودکان دست بردارد.مقایسه اینستاگرام با خودروها از سوی موسری پس 
از این صورت گرفت که پیتر کافکا، میزبان پادکست از مدیر اینستاگرام پرسید اگر شبکه اجتماعی همان طور 
که مصرف سیگار برای افراد مضر است، زیان آور باشد آیا این سرویس باید تعطیل یا محدود شود. موسری هم 
در جواب بود: قطعا نه و من واقعا موافق مقایسه اینستاگرام با مواد مخدر یا سیگار که اگر مزیتی هم داشته باشند 
بسیار اندک است نیستم. هر چیزی که در ابعاد گسترده استفاده می شود فواید و مضراتی دارد. خودروها هم معایب 
و فایده هایی دارند.کاربران متعددی در توییتر از مقایسه ای که موسری انجام داد انتقاد کرده و گفتند برخلاف 
شبکه اجتماعی، صنعت خودرو قویا از نظر قانونی تنظیم شده است. یکی از این منتقدان برایان بولاند، مدیر سابق 
فیس بوک بود.بر اساس گزارش شبکه سی ان بی سی، موسری پس از موج انتقادها، در توییتر به دفاع پرداخت 
و گفت قیاس خودرو عالی نبوده اما وی همچنان روی این باور که مزایای شبکه اجتماعی با مرتبط کردن افراد 

بیشتر از مضرات آن است، پافشاری کرد.

 اظهارات مدیر اینستاگرام 
جنجال آفرین شد 

 معاون وزیــر ارتباطــات و فناوری 
کیفی  ارتقــای  لــزوم  بر  اطلاعات 
محتواهای آمــوزش مجازی به منظور 
تحقق عدالت آموزشی در آستانه سال 
جدید تحصیلی دانش آموزان تاکید کرد. 
»سید ســتار هاشــمی« در نخستین جلسه 
کارگروه پشتیبانی از آموزش مجازی دانش آموزان 
که با مشارکت وزارتخانه های ارتباطات و آموزش 
و پرورش تشکیل شد، افزود: استفاده حداکثری 
از ظرفیت بخش خصوصــی و ایجاد رقابت و 

تعامل سازنده بین پلتفرم های داخلی موجب توسعه و پیشرفت تولیدات داخلی و 
جلوگیری از گرایش کاربران به سمت سامانه های غیربومی می شود.

وی ادامه داد: بررسی و آسیب شناسی سامانه های آموزش الکترونیکی از منظر 
فنــی و راهکارهای رفع آن ها می تواند منجر به بهبود کیفی و افزایش رضایت 
کاربران شود.هاشمی با تاکید بر شناسایی همه کنش گران و فعالان زیست بوم 
آموزش در کشــور و ضرورت استفاده از نظرات و راهکارهای شان، تصریح کرد: 
نظام نامه یادگیری الکترونیکی آموزش عالی از جمله اسنادی است که می تواند 

در این مسیر راهگشا باشد.
وی اظهار داشــت: عــلاوه بر این، طراحی الزام ها از نظر فنی، مســتندات و 
استانداردهای مرتبط با سامانه های مدیریت یادگیری )LMS( به منظور بهبود 

خدمات و افزایش اثربخشی آموزشی باید مدنظر قرار گیرد.
معــاون فناوری و نوآوری وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات افزود: محتوای 
خوبی در این مدت در زمینه آموزش های مجازی تولید شده است که می توان با 
شناسایی و به اشتراک گذاری آن ها، برای تحقق عدالت آموزشی از آن ها بهره برد.
در این جلسه که در آستانه سال تحصیلی جدید و به میزبانی وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات تشکیل شد، رییس مرکز هماهنگی حوزه وزارت آموزش و 
پرورش با اشاره به اینکه بیش از ۱۲ میلیون دانش آموز هم اکنون در سامانه شاد 

عضو هستند، گفت: با شروع سال تحصیلی جدید 
اوج گیری ترافیک مصرفی هم زمان با استفاده از 
سامانه شاد و سایر سکوهای آموزش الکترونیکی 

قابل پیش بینی است.
»علی باقرزاده« افزود: مطالعات جهانی نشان 
می دهد نزدیک به ۶9 درصد از معلمان پیش از 
دوران همه گیری کرونا در جهان، تجربه تدریس 
در فضای مجازی را نداشــته اند.وی تاکیدکرد: 
در صورت تأمین همه الزام ها و اســتانداردها در 
سامانه های آموزش الکترونیکی، این روش فقط 
حدود نیمی از کیفیت و اهداف آموزش حضوری را فراهم خواهد کرد.باقر زاده 
ادامه داد: سامانه شاد، متناسب با شرایط اضطراری همه گیری کرونا توسعه داده 
شــده و کیفیت و کمیت خدمات آموزشی در آن به مرور ارتقا یافته است و این 
سامانه می تواند به عنوان یک پلتفرم رسمی برای آموزش ایرانیان خارج از کشور 

نیز استفاده شود.
»علی اکبر حکمتی کیا« مدیر آکادمی همراه اول نیز در این جلسه اظهار داشت: 
سامانه شاد باید به عنوان مکمل آموزش های حضوری پس از پایان همه گیری 
کرونا نیز تداوم داشته باشد و به همین منظور ارائه سرویس های جدید به کاربران 

در این سامانه باید تا پیش از بهبود شرایط همه گیری کرونا انجام شود.
وی افزود: در حال حاضر سامانه شاد بیش از ۲ میلیون کاربر هم زمان را پاسخ گو 

است که این تجربه پیش تر در ایران وجود نداشته است.
در پایان این جلســه مقرر شد ضمن بررسی و آسیب شناسی سامانه آموزش 
الکترونیکی دانش آموزان، الزام ها و استانداردهای آموزش مجازی در پلتفرم های 
مرتبط تدوین شده و مدل های اقتصادی برای افزایش مشارکت سایر ذی نفعان 
و تداوم فعالیت سامانه های آموزشی، بررسی و ارائه شود.هفته گذشته با پیشنهاد 
سرپرست وزارت آموزش  و پرورش و موافقت وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، 

کارگروه پشتیبانی از آموزش مجازی دانش آموزان تشکیل شد.

رییس جمهوری اســلامی ایران که 
برای حضور در بیست یکمین اجلاس 
به دوشنبه  سران سازمان شانگهای 
پایتخت تاجیکستان سفر کرده است، 
تعدادی از تجهیزات ایران ساخت را که 
نشانگر توانمندی زیست بوم فناوری و 
نوآوری ایران است، به دانشگاه ملی 

این کشور هدیه کرد. 
این بسته تجهیزاتی اهدایی شامل ۶ محصول 
ایران ســاخت بود که تنها بخشی از توانمندی 

جوانان متخصص وخلاق این مرز و بوم را نمایش می دهد، تجهیزات بومی و 
ایرانی که نشان از قدرت فناورانه کشور دارد و نشان می دهد دارایی ایران نفت و 
منابع رو و زیر زمینی نیست بلکه اتکای ما در این روزها به نیروی انسانی کارآمد 
است که در زیست بوم فناوری و نوآوری در حال فعالیت هستند، زیست بومی 

که هر روز در حال گستردگی است.
فناوری نانو یکی از حوزه هایی اســت که در این سال ها فناوران کشور برای 
توسعه آن دست به کار شدند، این تلاش ها نتیجه داد و در حال حاضر نزدیک 
به ۳۰۰ شرکت فناور و بیش از ۷۸۰ محصول ایران ساخت و تجهیز در این حوزه 

تولید می شود که در توسعه و پیشرفت بازار ایران تاثیرگذار هستند.
ساخت تجهیزات آزمایشگاهی و ماشین آلات صنعتی یکی از اقداماتی بود که در 
این حوزه توسط فناوران کشور انجام شد و امروز می توانیم بگوییم ایران توانایی 
و آمادگی تجهیز کامل آزمایشگاه های نانوی دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی را با 

محصولات ایران ساخت با کیفیت بالا و قیمت مناسب دارد.
دستگاه الکتروریســی که برای ساخت الیاف با ضخامت نانومتری )الیاف با 
ضخامت یک هزارم یک تار مو( کاربرد دارد، در این بسته اهدایی قرار داشت. 
نمونه آزمایشــگاهی و صنعتی این دستگاه به کشورهایی مانند چین، تایلند، 
ترکیه و کره جنوبی صادر شده است. همچنین در بحران کرونا که بسیاری از 

کشورهای پیشرفته در تامین ماسک حتی برای 
کادر درمان خود با مشکل مواجه بودند به لطف 
بومی سازی این فناوری در کشور ماسک نانوی 
با کیفیت در اختیار تمام مردم قرار گرفت و حتی 

به کشورهای دیگر صادر شد.
 دستگاه بعدی یکی از اصلی ترین تجهیزات 
در تمامی آزمایشگاه ها و حتی صنایع مرتبط با 
فناوری نانو است، دستگاه اسپاترینگ که برای 
لایه نشانی طیف وســیعی از مواد مختلف به 
ضخامت نانو روی زیرلایه های مختلف استفاده 
می شود. این دستگاه ایران ساخت به ۲۰ کشور دنیا از جمله انگلیس، ایتالیا، کانادا 

و استرالیا صار شده است.
انفجار الکتریکی سیم دستگاه اهدایی دیگر است که برای ساخت نانوپودرهای 
فلزی کاربرد دارد، همچنین از دیگر محصولات ایران ساخت این بسته باید از 
آسیاب ســیاره ای نام برد که برای آسیاب و پودر کردن ذرات از میکرومتر به 

نانومتر و آلیاژ سازی ذرات استفاده می شود.
همچنین در این بسته یکی از پرکاربردترین دستگاه های مشخصه یابی و اندازه 
گیری با عنوان اسپکتروفتومتر دو پرتو قرار گرفت. این دستگاه ایران ساخت با 
استفاده از عبور نور به تعیین خصوصیات مواد شیمیایی می پردازد و در صنایع 
گوناگون مانند نفت، غدایی، دارویی و آب و فاضلاب می توان از آن استفاده کرد.
محصول ایران ســاخت بعدی در این بسته هموژنایزر آلتراسونیک است که 
یکی از دســتگاه های پایه آزمایشگاهی و صنعتی حوزه نانو است که از امواج 
فراصوت برای همگن کردن محلول ها استفاده می کند و کاربردهای وسیعی 

در صنعت دارد.
آیت الله سیدابراهیم رییسی روز جمعه در ادامه برنامه های سفر به تاجیکستان 
با حضور در دانشگاه ملی این کشور از نمایشگاه دستاوردهای علمی این دانشگاه 

بازدید و دکترای افتخاری این دانشگاه ملی را دریافت کرد.

 تحقق  عدالت  آموزشی 
با ارتقای کیفی محتوای مجازی

 تجهیزات  نانوفناوری  ساخت  ایران
  به دانشگاه ملی تاجیکستان اهدا شد
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